
Zápis

Ze zasedání Komise životního prostředí a veřejného prostoru ze dne 14.2.2024, Brno-Líšeň, 
Jírova 2 od 17.00 hod.

Přítomni: Eva Svobodová, Lukáš Bružeňák, Josef Šiška, Naďa Jurčová, Ivona Horáčková, 
Christian Kopec, Janka Wasserbauerová, Tomáš Dojivá, Andrea Ondrůjová

Omluveni: 0

Hosté: Jan Skotal - 1. místostarosta, Mgr.David Staněk -  ref.ŽP, zástupci SVJ Horníkova 30 

pí. Pitlachová a pan Havlík ( k bodu 3 programu)

Účastní se 9 členů, komise je usnášeníschopná.

1. Zahájení -  schůzi zahájila předsedkyně komise. Uvítala pana místostarostu Skotala , 
hosty a členy komise.

2. Schválení programu zasedání.- vzhledem k účasti zástupců SVJ Horníkova byl 
přeřazen bod 3 před bod 1.

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

3. Žádost SVJ Horníkova 30 o odstranění náletové moruše u kontejnerového stání

Zástupci SVJ informovali o problémech, které se snaží s MČ vyřešit již od roku 2021 

a požadují její pokácení. Podle názoru znalce pana Forala tato dřevina i po ořezu se 

chová jako vrba a rychle znovu obroste. Na druhou stranu je to údajně jediná moruše 

v Líšni. Níže požadavek SVJ:

Předmět jednání - požadavek:
- odstranění náletového keře moruše v prostoru u kontejnerového stání pro bytové domy Horníkova ul. 28, 30,
32 a v blízkosti školy Horníkova - viz přiložená fotodokumentace

Zdůvodnění:
•  vzhledem ke stáří tohoto "keře" a terénu-podmínkám, kde roste /písek-navážka, podmáčení kořenů,.../ hrozí jeho 

ulomení a pád s důsledkem způsobení škody na zdraví, životě osob, které se, se standardním právem 
občana, v tomto prostoru pohybují vč. dětí z nedaleké školy - keř zasahuje jednak nad prostor odpadkových 
kontejnerů ale i mimo něj,

•  popadané plody keře znečišťuji kontejnerové stání, kontejnery i okolní prostory - prostor je dlouhodobě v 
letním období znečištěn popadanými hnijícími plody, na kterých se "živí" roje vos a sršňů - štípnutí 
vosou, sršněm je zdraví ohrožující a v některých případech i život ohrožující záležitost

•  spadené plody nelze sbírat a vůbec konzumovat vzhledem k výskytu hlodavců, krys, ježků .... v tomto prostoru - v 
případě sběru a požití plodů ze země hrozí zdravotní problémy/otrava - vč. zmiňovaných dětí z nedaleké 
školy

Rozprava: členové komise navrhli 3 způsoby řešení, o kterých hlasovali v dílčích 

usneseních. Podle pana Dojivý by se v sídlištích měly vysazovat jen okrasné stromy 

z důvodu bezpečnosti a hygieny.



Usnesení 3.1.: Komplexní řešení-komise doporučuje odstranit předmětný strom a 

jako kompenzaci vysadit ve vhodném terénu 3 nové moruše

Pro: 6 Proti: 3 Zdržel se: 0

Usnesení 3.2: Kompromisní řešení-komise doporučuje ořezat větve, které způsobují 

znečištění dotčeného prostoru a provádět jejich pravidelnou údržbu ( tzn. ořez).

Pro: 1 Proti: 1 Zdržel se: 7

Usnesení 3.3.: Provést technické řešení prostoru např. formou zastřešení 

kontejnerového stání

Pro: 2 Proti: 1 Zdržel se: 6

4. Přehled stromů určených ke kácení v Líšni

Pan Mgr. Staněk poskytl komisi přehled stromů určených ke kácení na základě 

znaleckého posudku Ing. Tomáše Forala. V seznamu je u 6 dřevin žádáno o kácení na 

základě špatného zdravotního stavu a minimální vitality, dvě dřeviny jsou suché a o 

dalších dvou se ještě bude rozhodovat v souvislosti opravou zdi Orlovny.Dále budou 

káceny neparametrické dřeviny na ulici Kosíkova a Michalova.

Usnesení: komise souhlasí se seznamem stromů určených ke kácení na základě 

posudku znalce pana Ing. Tomáše Florala.

9Pro: Proti: 0 Zdržel se: 0



5. Termíny přistavení kontejnerů na bioodpad v Líšni.

V 1.pololetí 2024 budou v Líšni 3 víkendové termíny, kdy budou na celkem 6 ti místech přistaveny 

kontejnery na bioodpad.: 22..-25.3., 19.-22.4, 17.-20.5. v těchto lokalitách:

Velká Klajdovka,( u Novolíšeňské 12-14), Klicperova/ Bodláková, Kubelíkova, Ondráčkova,

Letecká.

Usnesení: Komise souhlasí s termíny přistavění kontejnerů na bioodpad a jejich umístěním :

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

6. Kácení nebezpečných stromů v polesí Belcredi kolem ulice Velká Klajdovka

Předsedkyně informovala o pokácení padajících stromů v lesíku v blízkosti ulice Velká 

Klajdovka, které ohrožovaly bezpečnost chodců a turistů. Po intervenci pana Mgr. Staňka u 

správce polesí pana Gottwalda to bylo po 4 letech provedeno. Ve špatném stavu bylo stromů 

více a byly současně odstraněny také. Bohužel bylo při této akci polámáno hodně větví u 

náletových dřevin a na místě zůstaly poházené větve.

Usnesení: komise bere na vědomí informaci o kácení nebezpečných stromů v polesí Belcredi

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

7. Různé

Paní Horáčková upozornila na nedostatečné osvětlení chodníku nad výběhem pro 

psy na ulici Hochmanova. Lampy jsou schovány za vzrostlými borovicemi a chodník 

je celý ve tmě.

Rozprava: členové doporučili přidat osvětlení nebo řešit nízkými lampami jako v Rokli



8. Závěr

Předsedkyně poděkovala všem zúčastněným za aktivní účast. Další zasedání komise 

se uskuteční podle plánu dne 6..března v 17hod.Zabývat se budeme vizuálním

smogem.

Ing. Eva Svobodová 

Předsedkyně komise 

svobeva@atlas.cz

Tel. 605 228 262
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Předmět: Fwd: Žádost o odstranění keře/moruše - Horníkova ulice
Od: "Ing. Eva Svobodová" <svobeva@atlas.cz>
Odesláno: 15. 2. 2024 13:09:58
Komu: horakova@brno-lisen.cz;
Přílohy: 20240208_121319.jpg; 20240208_121331.jpg; 20240208_121436.jpg

Ahoj Evi,
přeposílám e-mail od SVJ Horníkova, ulož ho prosím a přidej k zápisu z komise, který pošlu 
asap.
Děkuji

Eva Svobodová
________________________ Původní zpráva:___________________________
> Od: "Kornélia Pitlachová“ <korneliap@seznam.cz>
> Komu: babacek@brno-lisen.cz, svobeva@atlas.cz
> Datum: 11.02.2024 23:15
> Předmět: Žádost o odstranění keře/moruše - Horníkova ulice
>
Dobrý den, vážení,

s odvoláním na naši předchozí 3-letou e-mailovou korespondenci k odstranění 
náletového keře - moruše u kontejnerového stání pro bytové domy Horníkova ul. 28, 30 a 
32 a v blízkosti školy Horníkova Vám zasílám - po osobním j ednání a účasti zástupce 
komise životního prostředí p. Svobodové na místě dne 8.2.2024 - důvody-argumenty k 
neodkladnému řešení této záležitosti, a to jako dokladový materiál k avizovanému 
předpokládanému zasedání Komise životního prostředí při ÚMČ Brno Líšeň dne 14.2.2024, 
kterého se osobně zúčastním s dalším zástupcem/zástupci obyvatel uvedených bytových 
domů.
Předmět j ednání - požadavek:
- odstranění náletového keře moruše v prostoru u kontejnerového stání pro bytové domy 
Horníkova ul. 28, 30, 32 a v blízkosti školy Horníkova - viz přiložená fotodokumentace
Zdůvodnění:

• vzhledem ke stáří tohoto "keře" a terénu-podmínkám, kde roste /písek-navážka, 
podmáčení kořenů,.../ hrozí jeho ulomení a pád s důsledkem způsobení škody na 
zdraví, životě osob, které se, se standardním právem občana, v tomto prostoru 
pohybují vč. dětí z nedaleké školy - keř zasahuje jednak nad prostor odpadkových 
kontejnerů ale i mimo něj,

• popadané plody keře znečišťují kontejnerové stání, kontejnery i okolní prostory
- prostor je  dlouhodobě v letním období znečištěn popadanými hnijícími plody, 
na kterých se "živí" roje vos a sršňů - štípnutí vosou, sršněm je zdraví ohrožující 
a v některých případech i život ohrožující záležitost

• spadené plody nelze sbírat a vůbec konzumovat vzhledem k výskytu hlodavců, krys, 
ježků .... v tomto prostoru - v případě sběru a požití plodů ze země hrozí zdravotní 
problémy/otrava - vč. zmiňovaných dětí z nedaleké školy
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5. 2. 2024

V případě potřeby dalších informací jsem plně k dispozici.
Dovolím si Vás zdvořile požádat o potvrzení termínu a času zasedání Komise 
životního prostředí ÚMČ Brno Líšeň k výše uvedenému.

Děkuji Vám za pochopení.
S pozdravem
Pitlachová Kornélia
pověřený člen výboru SVJ Horníkova 30
s podporou obyvatel bytových domů Horníkova 28, 30, 32
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